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Több a zöldség, 
kevesebb a gond 

Ülést tartott a megyei szervezési bizottság 
A zöldség- és gyümölcsforgalmazást szervező megyei bi-

zottság tegnap délután Szegeden tartott ülésén kedvező ten-
denciára hivta föl a figyelmet: örömmel nyugtázta, lénye-
ges előrelépés, egyértelmű fejlődés tanúi vagyunk. Gördü-
lékenyebb most a fölvásárló és közvetítő kereskedelem 
munkája, mint tavaly, bár lényegesen nagyobb tételekkel 
dolgozik. A jól átgondolt rendelkezések egyenes következ-
ményeként több zöldség terem megyénkben, és ezt a több-
letet változatlanul rövid idő alatt kell a fogyasztókhoz el-
juttatni. Nőtt természetesen a kereskedelem és minden köz-
reműködő szerv felelőssége is, hiszen — szintén a tanács-
kozás egyik alapvető gondolatát idézzük — a termelési ked-
vet apró hibákkal sem szabad rontani. Éppen a felelősséget 
érezve szedte sorba a testület azokat a gondokat, amelyek 
alkalmanként itt-ott még tapasztalhatók. A tanácskozáson 
Szabó Jánosné, a megyei tanács elnökhelyettese elnökölt, 
részt vett és a vitában felszólalt Papdi József, a megyei 
pártbizottság osztályvezetője is. 

Szilágyi Ernő, a megyei lentet tek, noha a piacon 
tanács mezőgazdasági és többre is szükség let t volna, 
élelmezésügyi osztályának Az ellenőrzések során a r r a 
vezetője á t tek in te t te az ed-
d ig el tel t időszak a la t t ta-
paszta l t p rob lémákat , azzal 
a szándékkal , hogy sürgesse 
a megoldásban il letékes vál-

A bizottság fölkérésére be-
számolt részfeladatainak tel-
jesítéséről Regőczi István, a 
ZÖLDÉRT Vállalat igazga-
tója, Darázs Sándorné, a 
Szegedi Konzervgyár igazga-
tója, Ábrahám Vince, a ter-
melőszövetkezetek megyei 
szövetségének t i tkára és Vass 
Imre, a MÉSZÖV elnökhe-
lyettse is. A ZÖLDÉRT igaz-
gatója ismét sürgette, hogy 
legyen országos összhang a 
fölvásárlási és fogyasztói 
á r ak között, a TESZÖV tit-
k á r a a többcsatornás ér té-
kesítési rendszer t továbbra 
is indokol tnak t a r t j a a nagy-
üzemek esetében is; a kon-
zervgyár igazgatója minősí-
tési e lha j lásokkal hozta kap-
csolatba azt a tavalyi tényt , 
hogy más konzervgyárak 

Bolgár 

Budapesten 
Hétfőn bolgár küldöt tség 

érkezett Budapes t re a ma-
gyar—bolgár gazdasági és 
műszaki - tudományos együtt-
működési bizottság 15. ülés-
szakára. A delegációt Makó 
Dakov bolgár miniszterel-
nök-helyettes, az együt tmű-
ködési bizottság bolgár tago-
zatának elnöke vezeti. Foga-
dásá ra a Ferihegyi repülő-
téren megje len t Havasi Fe. 
renc, a Miniszter tanács el-
nökhelyettese, az együt tmű-
ködési bizottság társelnöke. 

la la tok és szervezetek intéz-
kedését . Szóvá te t te többek 
között , hogy eddig összesen 
114 a lka lommal je lente t t be 
fölvásár lás i árvál tozást a 
ZÖLDÉRT, ez pedig a biz-
tonság é r t ésé t csökkenti a 
termelőkbén. Összehasonlítá-
sul közölte, hogy a közel ha- é l é b e n 
sonló adot tságokkal rendel-
kező Bács megyében mind-
össze 58-szor, Szolnok me-
gyében 48-szor, Békés me-
gyében 32-szer ta r to t ta in-
dokol tnak a ZÖLDÉRT vál-
la la t az á rak módosítását . 
B í rá l t a az árképzés mecha-
n i zmusá t is, megál lapí tva, 
hogy nem mindig a fogyasz-
tói keres le t szerint vá l toznak 
az árak, és visszatérő gond-
kén t említette, hogy a szom-
szédos megyékben még min-
dig magasabb a fölvásárlási 
ár , néha jelentős mér tékben . 
Ebből egyenesen következik, 
hogy a termelők ott igyekez-
nek értékesí teni a zöldséget 
és gyümölcsöt, ahol többet 
kapnak érte. Joggal pana-
szolják a zöldségtermelő 
gazdaságok, hogy nem kap-
nak elegendő zsákot vagy 
ládát a te rmés elszállí tására. 
Körül tek in tő vizsgálat derí 
•ette ki, hogy sokszor ott 
van a láda, ahol nincs r á 
szükség, és maga a vál la la t 
se t u d j a mindig, hol keres-
se. A következtetés : a föl-
vásárló kereskedelem tartson 
szorosabb kapcsolatot a ter-
melőkkel. A kellő kapcsolat 
hiánya számlá já ra í rható az 
is, hogy az idén néhány nap-
pal korábban érő őszibarack-
nál átvételi , i l letve néhány 
helyen továbbszállí tási gon-
dok keletkeztek, bá r min-
denki tud ja , hogy ez a gyü-
mölcs néhány nap alat t so-
ka t veszíthet ér tékéből . 

is ta lá l tak pé ldá t — Vásár- t ö b b e t fizettek a megyénk-
helyen és u j s zen t ivánon —, b e n te rmel t gyümölcsért , 
hogy a por téka á tadásakor m i n t a szegedi; a MÉSZÖV 
még nem tud ta a termelő. e i n ö k h e l y e t t e s e azt kér te , a 
menny i t k a p m a j d érte . .... . . . . . . , . . 

folvásárlasi á rakka l egyszer-
A másodvetésről ugyan r e k ö z ö l j e a ZÖLDÉRT a fo-

kevesebbet beszelünk iden, . , . , , , , _ . . . . 
min t az e lmúl t évben, de ez ^ ' a s z t o 1 á r a k a t ls- PaPdl Jó" 
nem jelentheti , hogy nincs esef hangsúlyozta fölszólalá-
szükség rá. A kereskedelem sában, hogy a központi in-
és a konzervipar ú j a j á n l á - t é z k e d é s e k etfinyös ha tása 
saival es szerződéseivel el 
érheti , hogy az év második érezhető: több az á ru és 

azt t e rmel jenek a csökkennek az á rak is. Ed-
gazdaságok -és a kistermelők, 
ami leginkább hiányzik. Ter-
mészetesen nem elég a kí-
vánságlis ta , a tavalyi ta-
pasztalatok követésével se-
gítség is kel l a másodveté-
sekhez. 

dig 15 százalékkal több zöld-
séget és gyümölcsöt hozott 
forgalomba a kereskedelmi 
hálózat, min t tavaly. Föl-
h ív ta ö is a f igyelmet a má-
sodvetésben re j lő lehetősé-
gek kihasználására . 

a SZOT 
elnökségének 

ülése 
A SZOT elnöksége hétfői 

ülésén egész sor közérdekű 
kérdéssel foglalkozott . 

Egyebek között megtár-
gyalta, hogy hogyan ér téke-
sí thet ik a szocialista brigád-
vezetők V. országos tanács-
kozásán e lhangzot t javasla-
tokat. 

Az elnökség a SZOT és a 
Termelőszövetkezetek Or-
szágos Tanácsa elnökségének 
együt tműködéséről iá tár -
gyalt, kiemelve, hogy ez az 
együt tműködés igen hasznos 
a 'munkásosz t á ly ds ia szövet-
kezeti parasztság élet ; éá,mun-
kakörülményeinek jáví tá-a . 
a szocialista demokra t i zmus 
fejlesztése; a • dolgozók társa-
dalmi tevékenységének "ki-
bontakozta tása szempont já -
ból egyaránt . 

Hangsúlyozottan kerül tek 
be a vi tába az értékelési , 
minősítési problémák. Egyik 
pé lda : a hatósági minősítést 
sem vet te f igyelembe a 
csanyteleki fölvásárló. és 
személyekre szóló kivétele-
ket tett. Néhány zöldségféle 
esetében a fölvásárlási á rak 
nem fedezik a termelési 
költségeket. Tapaszta lható — 
tiszaszigeti példát emlí tet t rá 
az osztályvezető —, hogy ú j -
krumpliból csak annyi t vet-
tek át, amenny i t előre beje-

Ünnepség a Hanságban 
az első építőtábor helyén 

Borbély Sándor köszöntője 

Nyári üzemi 
gyakorlaton 

A tan í tásnak vége, de a pi- KISZ- táborban végeznek m a -
henés, nyara lás előtt még gasépítési munkáka t , többen 
üzemi gyakorlaton kell részt az Északi városrészben pa -
venniük a szakközépiskolá- ne lházakat alapoznak. A 
soknak, . hogy időben tapasz- Kender fonó és Szövőipari 
tá la tokat szerezzenek a t e r - Vállalat szegedi kender fonó-
melőmunkáról . Két vál la la t - gyárába a Texti l ipar i Szak-
hoz lá togat tunk el, hogy a középiskola 35 fonó tagozatos 
f iatalok m u n k á j á r ó l érdek- t anu ló ja látogatott , s minden 
lődjünk. A Dél-magyarorszá- héten mas munka te rü le ten 
gi Magas- és Mélyépítő Vál- próbál helytállni. A volt el-
lalat a Vedres István Építő- ső és másodévesek fizikai 
ipari Szakközépiskola 62 f ia- m u n k á t végeznek, a h a r m a -
ta l j á t fogadta. A tanulók kö- dikosok művezetők mel le t ! 
zül legtöbben a magasépí- i smerkednek a t e r m e l ő m ü l 
tőknél dolgoznak, mások a ka közvetlen irányításával , 

Az építőipari szakközépiskola f ia ta l ja i közül néhányan 
fürdőszobafala t építenek a Nemes takács utcai 

OTP- társasházban 

Az idei nyáron a huszadik zsef, a KISZ Győr-Sopron jósági építőtáborok tor téne-
a lka lommal nyíl tak meg az megyei bizot tságának akkori tét megörökí tsük es a ko-
ifiúsági táborok az ország szervező t i tkára , aki javasol- vetkező nemzedek 
különböző részein. Az első ta, hogy önkéntes i f júság i hozzáferhetove 

szamara 
tegyük. A 

önkéntes "ifjúsági* tábor szín- épí tőbr igádokkal csapol ják le mai táborozók pedig í r j á k 
t - - tt_ —;„i .„,„.-,.. a Hanság mocsarai t . A ja - tovább ezt a tor tenelmet lei-helyén, a Hanságban vasá r -

nap ünnepséget tar to t tak . A vaslatot a konferencia elfo-
vendégeket és az első íábor gadta, és 1958 nyaran H an -
ve te rán ja i t Szakács Ferenc, a ság-Kisudvaron meg is nyílt 
KISZ Győr-Sopron megyei az első tábor , 
bizottságának első t i tká ra 1 9 5 8 é s 1 9 7 6 k ö Z ö t t 140 he-
köszöntötte. Az ünnepségen l y e n 5 8 i tábor létesült, 
részt vet t Borbély Sándor, e z e k ' b e n fél millió f ia ta l te-
áz MSZMP Központi Bízott- v ékenykede t t . A központi t á -
ságának t i tkára . Ott vol tak borokon kívül a megyei, 
az önkéntes épí tő táborokban e g y e t e m i és főiskolai tábo-
érdekel t tá rcák képviselői: r o k n a k 120 ezer résztvevője 
dr. Gosztonyi János oktatási v o l t A ledolgozott m u n k a -
minisztériumi á l lamt i tkár , n a p o k s z a m a meghaladta az 
Kiss Dezső közlekedés- és 5 m i i n ó t . A m u n k á k során 
postaügyi, Kovács Imre me- k ö z e l 3 millió köbméter föl-
zögazdasági és élelmezésügyi d e t mozgat tak meg, 4 millió 
miniszterhelyettes, va lamin t négyzetméter terepet rendez-
Győr-Sopron megye p á r t - és t e k e l > k i a s t a k 336 kilométer 
ál lami vezetői. csatornát , segítet tek megépí-

Az egykori Hanság kis- teni 168 ki lométer utat . ie-
udvari tábor helyén Borbély szedtek 1 millió 363 ezer ma -
Sándor á tad ta az MSZMP zsa gyümölcsöt, felkotoztek 
Központi Bizot tságának és és ápoltak 100 millió szoloto-
Kádár Jánosnak az üdvözle- hét. 
tét, ma jd elismeréssel szólt Borbély Sándor befejezésül 
az önkéntes i f júsági táborok hangsúlyozta: a mai táboro-
népgazdasági hasznáról, és z ó k s z a m á r a az i f júsági épí-
közösségformáló erejéről, tőtáborok két évtizeddel ez-
Emlékeztetet t a r ra , hogy előtti eseményei m á r tör té-
1957. október 25-én a Ma- n e l m e t jelentenek, amit visz-
gyar Kommunis ta I f júság i s z a emlékezésekből , írásokból 
Szövetség első országos ér te- i smerhetnek meg. Gondol-
kezletén szólalt fel Tóth Jó- n u n k kell a r ra , 

kesen és becsülettel végzett 
m u n k á j u k k a l . 

Az ünnepség további ré -
szében emlék táb la -ava tás ra 
kerü l t sor, m a j d emlékfáka t 
ü l te t tek el. (MTI) 

Ács S. S á n d o r fe lvé te le i 

A kenderfonógyár fonodá jában dolgoznak a texti leslányok 

Százmillió forint üdülőfejlesztésre 
Továbbfej leszt ik a D u n a — v e n d é g l á t ó - h á l ó z a t á n a k nő- ezer hétvégi házzal betele-

Tisza közének f ia ta l üdülő- velésére, s továbbfej leszt ik a pul t üdülőközpont szolgálta-
telepeit, s ku l turá l t fe l té te- m á r nemzetközi fo rga lmú tó- tórészlegeit fejlesztik, spor-
leket t e remtenek e t á j t e r - part i , s folyó ment i üdülőte- tolásra, táborozásra a lka lmas 
mészeti és néprajz i é rdekes- lepeket is. A beruházások helyeket jelölnek ki a Hol t -
ségeinek látogatottságához, megítélésekor a távla t i lehe- Tisza mentén . Jövőre 1500 
1980-ig 100 millió for in to t tőségeket is f igyelembe ve- személy étkeztetésére a lkal-
költenek e r re a célra — m u - szik. Így pé ldául a lakiteleki mas önkiszolgáló é t te rem és 
tátott r á a Duna—Tisza közi holt Tisza-ág és a t iszaalpá- bü fé épül Tiszakécskén, s 
intéző bizottság hét főn Kecs- ri Tisza-par t üdülőépítésénél megkezdték a 30 ki lométer 
keméten tar to t t p lenár i s ülé- számolnak a csongrádi víz- hosszúságú tiszai üdülősáv 
sén. A vidék 1980-ig szóló lépcső második ü temének köz- és vasúti ú thá lóza tának 
üdülőfejlesztési p r o g r a m j a - megvalósulásával . A balatoni korszerűsítését, bővítését, 
nak megvi ta tására összehí- mére tű tározótó p a r t j á t szál- Kecskemét te l és a környező 
vott ülésen a továbbiakban lodáknak, tá rsadalmi üdü- k b [ ° S O k k

d •• k i s m o t o r v o n a t 

hangoztat ták, hogy különös löknek hagy ják meg, de p f h e n ő h ^ I y e k ^ ^ ^ i d é k ^ r g -
gondot kell fordí tani Kecs- ugyanakkor helyet adnak a nagyobb vízi városában, Ba-
kemét és a környező üdülő- magánépí tésü nyara lóknak ján is tovább j av í t j ák a ven-

hogy az i f - te lepeknek kereskedelmi és is. A m á r kiépült több min t déglátás feltételeit , 


